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Tisztelt IV. Taggyűlés! Tisztelt Küldöttek! 

Kedves Vendégek!  

 

Az elmúlt 2016-os év eseményekben gazdagnak bizonyult a nyugdíjas tagozatunk számára 

is. 

Tagozatunk tavaly öt alkalommal ülésezett, ahol az EVDSZ elnöke minden alkalommal 

aktuális, az iparágban és a Ligában zajló eseményekről színvonalas tájékoztatást adott, 

valamennyi kérdésünkre a Tőle megszokott precizitással és türelemmel válaszolt.  

EVDSZ Nyugdíjas Tagozatában az ügyrendnek megfelelően választást kellett tartani, 

amelyre márciusban került sor. A tagozat újabb két évre Begitter Henriknét választotta 

elnöknek és Vida Györgyöt elnökhelyettesnek. 

Áprilisban egy-két kivétellel valamennyi nyugdíjas tagozati tagunk részt vett az EVDSZ III. 

Taggyűlésén Budapesten. Köszönet illeti azon tagszakszervezeteket, akik lehetővé tették a 

nyugdíjas kollegák részvételét. 

Júniusba tagozatunk vendégül látta a Liga Nyugdíjas Bizottságának elnökét, aki többek közt 

beszámolt a nyugdíjszámítás „svájci indexálásáról”, illetve ennek hiánya miatt, milyen 

arányba tolódtak el 2010. óta az infláció mértékéhez kötött éves nyugdíjemelések.  A Liga 

Nyugdíjas Bizottsága továbbra is szorgalmazza a svájci indexálási, számítási módra való 

visszatérést, különös tekintettel a bérek növekedését figyelembe véve, egyre jobban nyílik az 

olló a nyugdíjak és a bérek között, mely egyre jobban az idős társadalom 

elszegényedéséhez vezet. 

Említést érdemel a novemberi záró értekezletünk, melyen az SZV jóváhagyásával a 

szokásos elnöki tájékoztatón túl, magas színvonalú vendéglátásban részesült nyugdíjas 

tagozatunk. Köszönet illeti a szervezőket is. 

Évközben civil szervezetek különböző rendezvényein is részt vettünk, februárban  a 

parlament előtti megmozduláson vagy  pl. a TANÍTANÉK - INTŐ A KORMÁNYNAK, kockás 

inges demonstrációkon. 

Nyugdíjas közgyűlés volt márciusban a PADOSZ-nál Pakson, szeptemberben a Pécsi 

Hőerőmű köszöntötte nyugdíjasait, októberben az OVIT látta vendégül a nyugdíjasokat, 

melyben igen nagy szerepe volt a helyi szakszervezeteknek.  

A Forró Drótba rendszeresen beszámolunk tagozatunk üléseiről, állandó sajtósunknak, Vida 

György elnökhelyettesnek köszönhetően, valamint a tagszakszervezetek nyugdíjas 

eseményeit is igyekszünk közkincsé tenni.   

Sajnos a 2016. évben is veszteség érte nyugdíjas tagságunkat. HALÁSZ GÁBOR a TIVISZ 

Nyugdíjas tagozatának egykori vezetője májusban, míg PETÉNYI GYÖRGY a DUVISZ 

nyugdíjas bizottságának volt vezetője, július hóban elhunyt. Nyugodjanak békében, sokáig 

emlékezni fogunk Rájuk.   

  



 

Már az év elején, a Liga elnökének lemondását követően a Liga Nyugdíjas Bizottságában is 

rendezni kellett volna az addigi elnök státuszát. Értem alatta, hogy a költségtakarékos 

működés következtében a Liga elnökségi létszáma csökkent, a különböző bizottságok 

vezetői/elnökei nem tagként, hanem meghívottként vesznek részt a jövőben a Liga 

elnökségében, így az addigi tiszteletdíj a részükre megszűnt. A kialakult helyzetet a 

nyugdíjas bizottság elnöke nehezen vette tudomásul, melynek következményeként ősszel a 

megerősítő nyugdíjas bizottsági választáson nem jelöltette magát. November 29-én Tóthné 

Hoboth Mária a PDSZ nyugdíjas vezetője került megválasztásra a Liga Nyugdíjas Bizottság 

elnök asszonyának. 

Több,  a Liga által szervezett rendezvényen is ott voltunk: pl. áprilisban „A láthatatlan munka” 

tiszteletére rendezett értekezleten vagy novemberben a „Nyitott ház” rendezvényen, melynek 

3 államtitkár is az előadója volt. 

A Liga Nyugdíjas Bizottsága bízik abban, hogy a Liga vezetői a jövőben is szükségesnek 

tartják a bizottság munkáját, úgy gondoljuk, hogy a bizalom továbbra is meg van irányunkba. 

Országos szervezetnek (NYOK, NYOSZ, Idősek Tanácsa) továbbra sem vagyunk tagjai, 

ennek ellenére igyekeztünk hangot adni azon felháborodásunknak, melyet a kormány 

novemberi bejelentése váltott ki a törvény be nem tartása miatt. Nem emelték visszamenőleg 

januártól az inflációs különbözettel a nyugdíjakat, hanem minden nyugdíjas, illetve 

nyugdíjszerű ellátásban részesülő magyar állampolgár részére 10.000. Ft értékben Erzsébet 

utalványt postáztak. Mint tudjuk ezen összeg nem bázisképző, ezzel nem növekedett a 

nyugdíja senkinek. Ezzel tehát méltánytalan helyzetbe hozták a nyugdíjasokat, és „Kis 

Hazánkban” sajnos nincs ma egy olyan fórum, aki ez ellen hatásosan fel tudna lépni. 

 

Tisztelt Taggyűlés! 

Bízunk abban (bár egyre kevesebben), hogy amit teszünk, arra szükség van. Hiszen 

többségünk szolidaritásból, a mások iránti tenni akarásból teszi a dolgát, mindezt azért, mert 

úgy gondoljuk, hogy  

 

„EGYÜTT ERŐSEBBEK VAGYUNK!” 

 

 

 

Budapest, 2017.április 26.  

 

   Készítette: Begitter Henrikné 

EVDSZ Nyugdíjas Tagozat elnök asszony 

 

 


